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فــروش کلی ســینمای ایران تــا دهه اول 
شهریورماه در حالی از رقم ۴۳۱ میلیارد تومان 
گذر کرده کــه در میان ۱۷ فیلــم روی پرده، 
فروش ۶ فیلم هنوز به یک میلیارد تومان نرسیده 
است. به گزارش ایسنا، در آخرین روزهای فصل 
تابســتان فیلم های جدیدتری به چرخه اکران 
اضافه شدند و اگرچه تنوع بیشتری به فیلم های 
روی پرده دادند اما هنوز فروش اصلی گیشه در 
دست کمدی هاســت.  در حال حاضر ۱۷ فیلم 
در ســینماها و با تعداد سانس های مختلف در 
حال اکران هستند که کمدی »فسیل« همچنان 
پرفروش ترین و پرمخاطب ترین فیلم سینما است 
و کمترین تعداد تماشــاگر هم به فیلم کودک 
ونوجوان »میان صخره ها« تعلق دارد. براســاس 
آمار ســامانه مدیریت فروش و اکران )سمفا( تا 
ساعت ۱۰ صبح روز جمعه ۱۰ شهریورماه، بیش 
از ۱۰ میلیون نفر تاکنون به تماشای فیلم های 
اکران شده در ســینماها نشسته اند و به میزان 
۴۳۱ میلیــارد و ۹۸۵ میلیون تومان هم بلیت 

فروخته شده است.
جزئیــات آمــار )تقریبی( فــروش و تعداد 
تماشــاگران فیلم های در حال اکران را در ادامه 

می خوانید: 
»فســیل« بــه کارگردانی کریــم امینی: ۵ 
میلیون و ۷۷۵ هزار نفر تماشاگر و ۲۴۹ میلیون 

تومان فروش
»شــهر هرت« به کارگردانی کریم امینی: ۱ 
میلیون و ۲۷۰ هزار نفر تماشاگر و ۵۳ میلیارد و 

۷۶۸ میلیون تومان فروش 
»دست انداز« به کارگردانی کمال تبریزی: ۱۴ 

هزار نفر تماشاگر و ۶۶۱ میلیون تومان فروش
»بی مادر« به کارگردانی مرتضی فاطمی:  ۸۵ 
هــزار و ۶۱۱ نفر تماشــاگر و ۳ میلیارد و ۶۷۸ 

میلیون تومان فروش
»آخرین تولد« به کارگردانی نوید محمودی: 

۵۷ هزار و ۸۰۰ نفر تماشاگر و ۲ میلیارد و ۶۴۴ 
میلیون تومان فروش

»بعــد از رفتن« به کارگردانی رضا نجاتی:  ۹ 
هزار و ۷۷۰ نفر تماشاگر و ۴۷۴ میلیون تومان 

فروش
»نارگیل ۲« به کارگردانی داود اطیابی:  ۱۵۲ 
هزار و ۳۵۹ نفر تماشــاگر و حــدود ۶ میلیارد 

تومان فروش
»ســتاره بــازی« بــه کارگردانــی هاتــف 
علیمردانی: ۱۱ هزار و ۹۳۳ نفر تماشاگر و ۵۶۲ 

میلیون تومان فروش
امیرحســین  به کارگردانی  »ســتون ۱۴« 
همتی: ۷ هزارنفر تماشاگر و ۳۲۴ میلیون تومان 

فروش
»تصور« به کارگردانی علی بهراد:  حدود ۳۷ 
هزار نفر تماشــاگر و ۱ میلیارد و ۶۸۹ میلیون 

تومان فروش
»نگهبان شب« به کارگردانی رضا میرکریمی: 
۵۵ هزار نفر تماشاگر و ۲ میلیارد و ۳۵۵ میلیون 

تومان فروش 
»کت چرمی« به کارگردانی حســین میرزا 
محمدی: ۳۰۰ هزار و ۸۵۲ نفر تماشــاگر و ۱۳ 

میلیارد و ۹۴۵ میلون تومان فروش
»عروسی مردم« به کارگردانی مجید توکلی: 
۱۸۸ هزار نفر تماشــاگر و ۷ میلیــارد و ۹۸۹ 

میلیون تومان فروش
»میــان صخره ها« بــه کارگردانــی مختار 
عبداللهی: ۴۹۲ نفر تماشاگر و ۲۲ میلیون تومان 

فروش
»معجزه عشــق« بــه کارگردانی محمدرضا 
ممتاز: ۷۰ هزار و ۵۰۰ نفر تماشاگر و ۲ میلیارد 

و ۸۷۱ میلیون تومان فروش

»مصلحــت« به کارگردانی حســین دارابی:  
۱۸۰ هــزار و ۵۱۵ نفر تماشــاگر و ۷ میلیارد 

تومان فروش
»سه کام حبس« به کارگردانی سامان سالور:  
۴۱۴ هزار نفر تماشــاگر  و ۱۹ میلیارد و ۵۱۷ 

میلیون تومان فروش
»آهنگ دو نفره« به کارگردانی آرزو ارزانش:  
۴۳۹ هــزار نفر تماشــاگر و ۱۸ میلیارد و ۷۲۹ 

میلیون تومان فروش
»پرونده باز اســت« بــه کارگردانی زنده یاد 
کیومــرث پوراحمد:  ۱۳ هزار تماشــاگر و ۵۶۶ 

میلیون تومان فروش
هنر و تجربه:

»کاپیتــان من« بــه کارگردانی ســیاوش 
صفاریان پور:  ۳۸۷۶ نفر تماشاگر و ۱۴۳ میلیون 

تومان فروش
»مقیمــان ناکجا« بــه کارگردانی شــهاب 
حسینی: ۴۳۶۵ نفر تماشــاگر و ۱۷۶ میلیارد 

تومان فروش.

تازه ترین آمار فروش سینماها با گیشه ۴۳۱ میلیارد تومانی

محمد حاتمی و رحمت امینی به صحنه آمدند
میثم دهرویه

اجراهای جدید تالارهای نمایشــی مجموعه تئاترشــهر با میزبانی  نمایش های 
جدید رحمت امینی و محمدحاتمی در حال اجرا است.

در تالار اصلی، نمایش »بک تو بلک« به نویسندگی و کارگردانی سجاد افشاریان، 
با ســاعت های ۱۸ و ۲۰:۳۰ مدت زمان ۷۰ دقیقه و قیمت بلیت ۲۰۰، ۱۵۰ و 
۱۰۰ هزارتومان از ۲۶ مردادماه آغاز شده و در آن سجاد افشاریان، نیکو بستانی 

و مهدی زندیه به عنوان بازیگر حضور دارند.
تالار چهارسو نیز با دو نمایش »چخفته« به کارگردانی اشکان پیردل زنده ساعت 
۱۸:۱۵ مــدت زمان ۷۰ دقیقه و قیمت بلیت ۱۱۰ هزار تومانی و »سوســمار« 
به نویســندگی حمید جبلی و کارگردانی رحمت امینی از ۶ شهریورماه ساعت 
۲۰:۱۵ مــدت زمان یک ســاعت و قیمت بلیــت ۱۲۰ هزار تومانــی، میزبان 
علاقه مندان می باشد . در نمایش »چخفته« رومینا فرمانی، فرزانه محمدحسین، 
یگانه منصوری، ســارا زارعی، امیرحسین فروتن، ســارا عزیزی، کیارش زرین، 
ســیاوش کریما، محمدعلی الحمد و محمدعلی براتــی به عنوان بازیگر حضور 
دارند. همچنین بهار مشیری، ابوذر ساعدی، فرزاد برهمن، عرفان معصومی و نوید 

جهانزاده به عنوان بازیگر در نمایش »سوسمار« ایفای نقش می کنند.
تالار قشــقایی نیز از روز دوشنبه ۶ شهریورماه میزبان نمایش »شبیه خون« به 
نویسندگی سهراب حسینی و کارگردانی محمد حاتمی با مدت زمان ۷۰ دقیقه، 
قیمت بلیت ۱۳۰ هزار تومان و ساعت اجرای ۱۸:۱۵ بوده و در این نمایش محمد 

حاتمی و صدف محسنی به عنوان دو بازیگر نمایش حضور دارند.
در تالار سایه از روز جمعه ۳ شهریورماه دو نمایش جدید»کسی برای یک گوریل 
غمگین کاری نمی کند« به نویسندگی وکارگردانی مجید شکری و »آوینیون« به 
نویسندگی و کارگردانی حسن معینی به صحنه رفته اند. نمایش»کسی برای یک 
گوریل غمگین کاری نمی کند« ساعت ۱۸ با مدت زمان ۷۵ دقیقه قیمت بلیت 
۱۰۰ هزارتومان و بازی مجید شــکری، مرتضی دلداده، ســارا رضایی و بنیامین 
صیادی نیا نیز از ۳ شهریورماه روی صحنه است. نمایش جدید دیگر تالار سایه 
با عنوان »آوینیون« ســاعت ۲۰ و مدت زمــان ۹۵ دقیقه و قیمت بلیت ۱۱۰ 
هزارتومان از ۳ شهریورماه شروع به اجرا کرده و در آن عبدالحمید گودرزی،  امیر 

جوشقانی، ملیحه بقایی و سعید عساکره به عنوان بازیگر حضور دارند

حضرت شانس در ایستگاه پایانی
حضرت شانس به ایســتگاه پایانی خود رسید. این فیلم با ضبط سکانس هایی 
در شــهرهای تهران، اصفهان، ســمنان ، آمل و یزد، در ایستگاه پایانی خود در 
بیمارســتان امام خمینی »ره« و کافه کتاب هنر شهرستان فیروزکوه، آخرین 

مراحل روزهای فیلمبرداری خود را پشت سر گذاشت .
»حضرت شــانس« فیلمی در حوزه فرهنگ عامه بــا نگاهی نقادانه و علمی به 
موضوع شــانس، جادو، رمالی، به نویسندگی، تهیه کنندگی و کارگردانی بهنام 

نجم الدین می باشد.
بازیگران و کارشناسانی که در این فیلم حضور دارند:

سرکار خانم طیبه سنائی نژاد، جناب آقای رامبد رفیعی، خانم مینا حمیدی، خانم 
فاطمه اکبر زاده،خانم ســمیه خیرآبادی، آقای پارسا جوانمرد، خانم دکتر مریم 
کریمی، آقای مهدیار اصغری علایی و بهنام نجم الدین به همراه کارشناســانی 
از جمله:کشیش نرسسیان ، حجت الاسلام داوود ضمیر رضوانی،دکتر محمدباقر 
تــاج الدین، دکتر بهزاد یزدانی، جناب آقای مرتضی باطبی،جناب آقای مرتضی 
درویش، جناب آقای عمران حسینی و سرکار خانم سارا متمیر می باشند که در 

این فیلم بلند حضور دارند.
هنرمندانی که در تولید این فیلم همکاری دارند:

مدیر تولید: رامبد رفیعی
روابط عمومی و تبلیغات:میثم دهرویه

تصویربردار و نورپرداز: محمدصادق جوانمرد
دستیار کارگردان و منشی صحنه: مریم محمدی

طراح گریم: مژگان شهمیری
مجری گریم: رومینا رفیعی و رحیم صادقلو

صدا گذاری و ترکیب صدا: زینب اسداللهی و بهادر نجم الدین
موسیقی و آواز: دانیال وارسته

تدوین و جلوه های ویژه: بهنام نجم الدین
طراح صحنه و لباس: غزل شاهی
دستیار تهیه و تولید: رفیدا رفیعی

فیلم حضرت شانس، محصول موسسه ســینمایی فیلمسازان مستقل سمنان 
)ایفوس فیلم( می باشــد که در حوزه سینمای مستقل تولید میشود هم اکنون 

بروی میز تدوین قرار گرفته است.

توضیحات آرش میراحمدی
درباره ابتلای خود به سرطان

ابتلای  از  میراحمدی  آرش 
خــود به بیماری ســرطان 
لوزالمعــده خبــر داد و در 
بیماری  ایــن  باره وضعیت 
اش  درمانــی  مراحــل  و 

توضیحاتی را عنوان کرد.
آرش میراحمــدی بازیگــر 
»خنــده بــازار«، ســریال 

»محله گل و بلبل« و ســریال »بچه محل« با انتشار یک ویدیو پس از ۸ ماه در 
مورد بیماری اش و نحوه ای شناسایی آن توضیحاتی ارائه داده است و بیان کرده 
اســت اطلاعات بیشتری درباره این بیماری و مراحل درمان آن به عنوان تجریه 
زیستی خواهد گفت. او که از ابتلای خود به بیماری سرطان پانکراس خبر داده، 
اشاره کرده است که بزودی درمان خود با شیمی درمانی را آغاز خواهد کرد. آرش 
میراحمدی )زاده ۴ تیر ۱۳۵۰( بازیگر سینما و تلویزیون ایران است. از مهم ترین 
کارهای این بازیگر می توان به بازیگری در سریال »خنده بازار«، سریال »محله 
گل و بلبل« و ســریال »بچه محل« اشاره کرد. همچنین سریال طنز »از این به 

بعد« از آخرین کارهای او در تلویزیون و شبکه نسیم محسوب می شود.

افتتاح بی حاشیه ونیز در حال و هوای اعتصاب
هشتادمین جشنواره فیلم ونیز در فضایی آرام و با حضور کمتر ستاره ها در سایه 

اعتصابات هالیوود آغاز به کار کرد.
به گزارش ایســنا، جشنواره ونیز امســال در ابتدا قرار بود با جدیدترین ساخته 
کارگردان ایتالیایی »لــوکا گوادانینو« با عنوان »چلنجرز« و با حضور »زندایا«، 
»جاش اوکانر« و »مایک فیست« افتتاح شود اما اعتصاب اتحادیه بازیگران آمریکا 
که به تبع آن بازیگران را از تبلیغ فیلم های استودیوها در جشنواره ها منع می کند 
موجب شــد در نهایت این فیلم از برنامه افتتاحیه ونیز حذف شود و »فرمانده« 

ساخته »ادواردو دی آنجلیس« جایگزین آن شود.
فیلم »فرمانده« ساخته کارگردان جوان ایتالیایی »ادواردو دی آنجلیس« داستان 
واقعی »سالواتوره تودارو« کاپیتان یک زیردریایی ایتالیایی با بازی »پیرفرانچسکو 
فاوینو« را در جنگ جهانی روایت می کند که یک کشتی تجاری مسلح را غرق 
می کند اما جــان ۲۶ خدمه آن را نجات می دهد. این فیلم در نمایش افتتاحیه 

جشنواره ونیز با تشویق معمولی ۹۰ ثانیه ای مخاطبان همراه شد. 
حضور نداشــتن ستاره های سینمایی در شب افتتاحیه ونیز به خوبی حس شد 
و جمعیت مخاطبان ســینما در بیرون سالن اصلی جشنواره در مقایسه با سال 
گذشــته کمتر شده بود و بیشترین تشــویق ها به »دیمین شزل« رئیس هیات 
داوران ونیز و همچنین »جین کمپیون« دیگر داور جشــنواره اختصاص یافت، 
این در حالی است که افتتاحیه سال گذشته با حضور »لیدی گاگا« و »تیموتی 

شالمی« بسیار شلوغ و پرهیجان تر دنبال شد. 
اعتصابــات هالیوود همچنــان حرف اول را در ونیز می زد و »دیمین شــزل« و 
»مارتیــن مک دونا« در نشســت خبری هیات داوران بخش مســابقه اصلی از 

اعتصاب اتحادیه نویسندگان و بازیگران آمریکا حمایت کردند.
»آلبرتو باربر« مدیر هنری جشنواره ونیز نیز با اشاره به پیچیدگی های ایجادشده 
برای حضور ســتاره ها در ونیز به دلیل اعتصابات هالیوود، دوباره تاکید کرد که 
»آدام درایور« برای نمایش فیلم »فراری« ســاخته جدید »مایکل مان« به ونیز 
خواهد آمد و چندین ستاره دیگر نیز چون »جسیکا چستین« نیز در جشنواره 
حضور خواهند داشت.  در مراسم افتتاحیه همچنین »لیلیانا کاوانی« سینماگر 
مولف ایتالیایی جایزه شیر طلایی افتخاری ونیز را از »شارلوت رمپلینگ«  بازیگر 

انگلیسی فیلم مهمش یعنی »نگهبان شب« محصول ۱۹۷۴ دریافت کرد.

نگاه

اخبارکوتاه

دبیر ستاد صیانت از آثار سینمایی سازمان 
سینمایی گفت: با بررسی اولیه که صورت گرفته 
امکان درز و نشــر فیلم از سازمان سینمایی و 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی وجود ندارد.
جعفر انصاری فر در گفــت وگو با خبرنگار 
ســینمایی ایرنــا اظهار داشــت: بــا توجه به 
کدگــذاری صورت گرفتــه و واترمارک کردن 
فیلم ها و اســتفاده از بی سی پی، امکان درز و 
نشر آثار سینمایی از سازمان سینمایی خیلی 
پایین اســت. نمی گویم صفر اســت اما خیلی 
پایین اســت و اگر یک روزی این اتفاق با هک 
رخ دهد با بررســی هایی که صــورت خواهد 

گرفت، با آن برخورد می کنیم.
وی در این باره که ممکن است این درز کار 
خود صاحبان فیلم ها باشــد، گفت: هر امکانی 
وجــود دارد. وقتی فیلم در دفاتر فیلمســازی 
می رود ســطح دسترســی ها تعریف نمی شود 

البته ما گفتیم با اســتودیوها مکاتبه ای شــود 
وقتی فیلمی ساخته می شود کسانی که به اثر 
دسترسی دارند ســطح این دسترسی را به ما 
باید اعلام کنند. انصاری فر خاطرنشان کرد: این 
عامل پیشگیرانه است که به زودی اتفاق می افتد 
و استودیوها برای هر فیلمی باید مشخص کنند 
که چه کسانی به فیلم ها دسترسی دارند تا اگر 
زمانی قاچاق و نشــری اتفاق بیفتد و با بررسی 
فنی پلیس کار خیلی راحت تر خواهد بود تا این 

چنین مسائلی کشف و شناسایی شود.
وی ادامــه داد: خیلــی از ایــن فیلم ها در 
جشــنواره های خارجــی شــرکت کردند و یا 
پخش کننده خارجی داشــتند و این از حیطه 
صلاحیتی و قضایی کشــور ما خارج اســت و 
اتفاق در خارج از کشور می افتد. احتمال این که 
در آنجا هم سهوا یاعمدی اتفاقی بیفتد وجود 
دارد. هر اتفاقی و هر سناریویی قابل طرح است.

انصاری فر گفت: اگر اتفاقی بیفتد شــکایت 
می کنیم. خود مالکان و آثار هم باید شــکایت 
کنند. چون در منشــور فضای مجازی اســت 
که پلیس فتا پیگیری می کند اما اگر از داخل 
کشــور باشد به آن دسترسی یافته و به مراجع 
قضایــی معرفی می کنیم. وی یــادآوری کرد: 
چند ســال پیش فیلمی بیرون نشر پیدا کرد 
و فردی که مســوول و صاحــب اثر بود مدعی 
بود که فیلم را به شــکلی به سازمان سینمایی 
داده و با همان واترمارک ســازمان قاچاق شده 
اســت. این را چند جا هم اعــلام کرد. همان 
موقع پیگیری کردیم و شــکایت را انجام داد و 
نهایتا فردی که شناســایی شد یکی از عوامل 
دفتری بود که در یکی از شهرستان ها دستگیر 
و مشخص شــد اصلا ربطی به سازمان نداشته 
اســت. انصاری فر درباره شکایت صاحبان آثار 
قاچاق شده هم گفت: هنوز شکایتی نکرده اند. 

به آنها اعلام کردیم شکایت کنند. از بین دو تا 
از فیلم هایی که قاچاق شــدند یکی از فیلم ها 
پخش کننده بین المللی دارد و مطمئن هستم. 
در چند جشنواره هم پخش شده است. خیلی 
احتمال این که از خارج از کشــور اتفاق افتاده 

باشد وجود دارد ولی باز باید بررسی شود.
وی خاطرنشــان کــرد: ما در مقــام تایید 
موضوع و یا قضاوت نیستیم. فقط بررسی فنی 
پلیس، فضای مجازی و پیدا کردن ای پی است 
که کمک می کند اثر کجا درز پیدا کرده است. 
بعــد از آن می توانیم اعلام کنیم که چه اتفاقی 
افتاده است. انصاری فر گفت: اما در مورد یکی 
از فیلم ها، فیلمی بود که از سال ۹۵ به دلایلی 
که نمی دانم اکران نشده است و این قضیه چند 
سال ادامه پیدا کرده است. کارگردان این فیلم 
در خارج از کشور است. به ما اعلام کرده و چند 
بار تهدیــد و یا اعلام نظر کــرده که اگر برای 
فیلم من مجوز صادر نشود خودم آن را منتشر 

خواهم کرد و این فیلم منتشر شده است.
وی اظهار داشت: نخســتین چیزی که به 
ذهن متبادر می شــود احتمالا خود کارگردان 
و یا کســانی که دسترسی کامل به اثر داشتند 
این کار را انجام داده انــد. باز ما هم می گوییم 
اگــر احیانا فقط تهدید بوده و این کار را نکرده 
اســت و حس می کند فیلم قاچاق شده است، 

اگر شکایتی کند بررسی می شود.
انصاری فر با اشــاره به نشست ستاد صیانت 
با مسوولان مربوطه فنی پلیس برای همکاری 
بیشــتر در این زمینه گفت: اگر این همکاری 
اتفاق بیفتد خیلی بهتر می توانیم بحث مدیریت 

فضای مجازی در حوزه قاچاق را انجام دهیم.
وی در پاســخ به این که ســه فیلم در ۳۶ 
ساعت منتشر شده است. آیا این موضوع عجیب 
نیست که آثار سه فرد در دفاتر پخش مختلف، 
پیش از اکران منتشــر شده است؟ توضیح داد: 
در مقام ظن نیستم فقط کارم بررسی و احقاق 
حقوق صاحبان آثار است این که چنین اتفاقی 
می افتد نهادهای نظارتی باید نظر دهند و من 
صلاحیت ایــن حوزه را ندارم. انصاری فر درباره 
همکاری پلیس فتا و این که در طول سال های 

گذشته چرا این همکاری در این زمینه نیفتاده 
اســت؟ گفت: در زمان حاضر، فیلم های خیلی 
مطرح جهان قاچاق می شود. این چیزی نیست 
که فکر کنید صددرصــد جلوی این را بتوانیم 
بگیریم. پیش از این، مساله فنی داریم که باید 
آن را تقویــت کنیم. با توجــه به پخش عمده 
فیلم ها در قضای مجازی، با این تحولات فناورانه 
باید همگام باشیم و از پروتکل های دیگر جاها 
اعم از بلاک چین اســتفاده کنیــم که این کار 
احتمال قاچاق، نشــر، درز و سرقت را کاهش 
می دهد اگر چه صد درصد اتفاق نمی افتد. وی 
اقدام هایی  خاطرنشان کرد: سازمان سینمایی 
در دســت انجــام دارد و سینماشــهر هم در 
کدگذاری کارهایی می کنــد که اعلام خواهد 
شد. انصاری فر گفت: قرار است به عنوان سازمان 
سینمایی کمک کنیم ارتقای ضریب حفاظتی 
فیلم هــا و آثار بالاتــر رود و این کار باید انجام 
شــود و تهیه کننده ها هم باید این کار را انجام 
دهند. وی درباره بحث کپــی رایت هم اظهار 
داشت: ما عضو کنوانسیون کپی رایت نیستیم 
و در دنیا هم خیلی از آثار قاچاق می شــود که 
شکایت کرده و خسارات خیلی خوبی می گیرند. 
به دلیل همین عدم عضویت، اگر فیلم ها و آثار 
ما را سرقت و در خارج از کشور و یا شبکه های 
ماهــواره ای پخــش کنند نمی توانیــم احقاق 
حق کنیم. انصاری فر گفــت: به همین خاطر 
پروپوزالی تهیه شده که جزئیات آن را نمی توانم 
بگویم تا ببینیم در شرایط فعلی با توجه به این 
عــدم عضویت اگر قاچاقی اتفــاق افتاد اگر در 
حوزه وزارت ارشــاد و سازمان سینمایی است 
به افرادی که متضرر شــدند کمک کنیم. وی 
افزود: به هر صورت، اراده ســازمان سینمایی و 
ســتاد صیانت جلوگیری از قاچاق است و تمام 
راهکارها از جمله حفاظتی را پیگیری می کند. 
پلیس کمک می کند تا منشا قاچاق را پیدا کند. 
اما موضوع، پیشگیری است که باید با فناوری 
آن را انجام دهیم و اگر اتفاقی بیفتد و یا غرض 
سیاسی در پشت قضیه و یا تجاری باشد نکته 
دیگری اســت و موضوعیت برای ستاد صیانت 

ندارد و جای دیگری باید آن را پیگیری کند.

دبیر ستاد صیانت از آثار سینمایی سازمان سینمایی:

امکان درز فیلم ها در سازمان سینمایی وجود ندارد
صاحبان آثار قاچاق شده شکایت کنند

ناصر آویژه که این روزها نمایش »مش مش قلی خان« را 
روی صحنه می برد، گفت: اگر بتوانیم عناصر کهن را با زبان 
امــروزی برای بچه ها جذاب کنیم، همچنان آن را دوســت 
خواهند داشت و این همان کاری است که والت دیزنی انجام 

می دهد.
ایــن کارگردان و بازیگر تئاتر بــا ارایه توضیحاتی درباره 
تازه تریــن نمایش خود به ایســنا گفت: مخاطب نمایش ما 
کودک است ولی خانواده ها یعنی پدر و مادرها هم به خوبی 
بــا کار ارتباط برقرار می کنند چــون این نمایش برای آنان 
نوســتالژی دارد و ما از ترانه های فولکلور بهره می بریم که 

شنیدن دوباره اش برای نسل قبلی لذت بخش است.
او  با ابراز خرسندی از استقبال کودکان از نمایش »مش 
مــش قلی خان« اضافــه کرد: بچه ها هم بــه خوبی با کار 
ارتباط برقرار می کنند و این نشــان می دهد که موسیقی و 
داســتان های فولکلور در ناخودآگاه جمعی ما وجود دارد و 
در حافظه جمعی ما محفوظ اســت. بنابراین اگر نسبت به 
داستان های کهن و فولکلور، نگاه به روزتر و دقیق تری داشته 
باشیم، می توانیم نسل جدید را هم با خود همراه کنیم و این 

همان کاری است که والت دیزنی انجام می دهد.
آویژه درباره داســتان این نمایش توضیح داد: نمایش ما 
درباره پسری است به نام »مش مش قلی خان« که با رفتار 
نســنجیده خود، اهالی یک روســتا را دچار درسر می کند. 
درواقع محتوای نمایش درباره آدم بودن است و اینکه انسان 
بــودن صرفا به حرف زدن و راه رفتن و اینها نیســت بلکه 
فراتــر از همه اینها رعایت ادب و احتــرام، کمک کردن به 
دیگران و مهربانی اســت. این موضوع همچنان هم می تواند 
به روز باشد. البته این پیام ها به شیوه غیر مستقیم و با زبان 
نمایش و به صورت موزیکال به تماشاگران ارایه می شود. او با 
اشاره به اینکه دیالوگ های این نمایش مسجع است، افزود: 
از آنجاکه کل شهر نمایش ما بر مدار درستی حرکت می کند، 

لازم بود تا زبان مناســبی هم برای دیالوگ های آن انتخاب 
کنیم و بدنی ترتیب قررا شد دیالوگ ها آهنگین باشند البته 
دیالوگ های »مش مش قلــی خان« زبان دیگری دارند . با 
این انتخاب نشان می دهیم که برای زبان هم احترام ویژه ای 
قائل هستیم. این کارگردان اضافه کرد: ارایه این مفاهیم به 
نسل امروز بسیار مهم است و دوست داشتیم بر تماشاگران 
بیشــتری اثر بگذاریم. خوشبختانه تماشــاگرانی داریم که 

چندین بار به تماشای نمایش آمده اند.
او که این نمایش را در فرهنگســرای شفق روی صحنه 
می برد، ادامه داد: خوشــبختانه در این مدت با استقبال کم 
نظیر تماشاگران مواجه شــده ایم و ای کاش بعد از نمایش 
ما آثار دیگری هم در این فرهنگســرا اجرا داشته باشند تا 
تماشاگر بداند همیشه در این فرهنگسرا کاری روی صحنه 
است. بدین ترتیب تماشاگر این مکان را جزو مکان های ثابت 
اجرای تئاتر در نظر می گیرد ولی متاسفانه اغلب فرهنگسراها 
اجرای روتین تئاتر ندارند و معمولا هم سالن هایشــان چند 

منظوره است.
آویــژه که در این مدت چند اثر برزگســال هم داشــته 
اســت، یادآوری کــرد: تصمیم دارم در هر دو رشــته تئاتر 
کودک و بزرگســال فعالیت کنم و ســال گذشته هم چند 

نمایش بزرگسال داشتم و حالا هم مشغول آماده کردن یک 
نمایش بزرگســال دیگر با نام »بالاتر از سیاهی« برای اجرا 
در جشــنواره تئاتر آیینی سنتی هستم که متن آن را امیر 
حسین انصافی نوشته و گیتا داودی آن را دراماتوژی می کند 
و خودم هم علاوه بر کارگردانی، نقش ســیاه را در آن بازی 

می کنم.
گروه اجرایی این تئاتر عبارتند از:

سر مطرب: فرید نوایی، رژیستور: ناصر آویژه، بازی سازان: 
ناصر آویژه، قاســم انصاری شــاد، حمیدرضا نوری، حسین 
میرزائیان، محمد اله دادی، دستیار رژیستور: امید علیرضایی، 
مدیر تشکیلات صحنه: رها آویژه، اعلان و اخبار: تروپ )تئاتر 
کودک بین( ریحانه مطهری، روژین ســتاری و روشــنک 
کریمی، عکاس: اختر تاجیــک، احمدرضا اطهری، فرنوش 

فراشی پور، طراح برگه اعلان: نازنین جواهری.
نمایش »مش مش قلی خان« مرداد و شــهریور به جز 
روزهای شــنبه ســاعت ۱۸:۴۵ در فرهنگســرای شفق به 
نشانی خیابان سید جمال الدین اسدآبادی )یوسف آباد( بین 
خیابان۱۹ و ۲۳، بوستان شفق، سالن نمایش فرهنگسرای 
خانواده روی صحنه مــی رود. علاقمندان برای خرید بلیت 

اینترنتی از سایت تیوال اقدام کنند.

کارگردان نمایش »مش مش قلی خان«:

ما هم راه والت دیزنی را برویم



داوود اطیابی با اشاره به اینکه »نارگیل ۲« در ایام تابستان 
اکران شــد، تأکید کرد: تعطیلی مدارس، فصل سفر و حتی 
گرمای تابســتان میزان مخاطبان کودک و نوجوان سینما را 
کاهــش داده و به همین دلیل می تــوان گفت »نارگیل ۲« 
در بدترین زمان ممکن اکران شــد. داوود اطیابی، کارگردان 
فیلم سینمایی »نارگیل ۲«، که این روزها به عنوان اثری در 
سینمای کودک و نوجوان در سینماهای کشور در حال اکران 
است، در گفتگو با خبرنگار ایلنا، اظهار داشت: پس از سال ها 
کار کردن در سینما تجربیاتی به دست می آورید که می توانید 
به برآوردی از خواســته مخاطبان ســینما برسید و من فکر 
می کنم امروز مخاطب ســینمای ایران هدفش از فیلم دیدن 
در سینما شاد شدن است. اطیابی خاطرنشان کرد: نمی دانم 
این مســئله را نکته ای مثبت بدانم یا منفی چراکه نمی توان 
آن را تنها از جنبه مثبت نگاه کرد اما با اکران فیلم »نارگیل 
۲« خیلی ها با من تمــاس گرفتند و گفتند که از دیدن این 
فیلم شــاد شــدند و به همین دلیل دیدن آن را به دیگران 
نیز پیشــنهاد دادند. متأسفانه مردم امروز غمگین هستند و 
می خواهم از این فرصت استفاده کنم و بگویم در تجربه اکران 
»نارگیل ۲« به این نتیجه رســیدم که مردم تلاش می کنند 
که کمی شاد شوند یا حداقل دو ساعتی که در سینما هستند 
غصه هایشان را فراموش کنند و امیدوارم مسئولان با دیدن این 
وضعیــت کمی درباره وضعیت امروز جامعه  تعمق کنند. وی 
افزود: ســینماگران عضو کوچکی از جامعه هستند و من هم 
عضو کوچکی از خانواده سینما هستم و خودم را هنرمند هم 

نمی دانم اما سعی می کنم سهم کوچکی در شاد کردن مردم 
داشته باشم اما شاد شدن جامعه به سیاست های کلی مربوط 
است و مسئولان کشور هستند که می توانند با تصمیماتشان 
در جامعه نشاط ایجاد کنند. به لحاظ روانشناختی می دانیم 
در جامعه بانشاط جرم و جنایت بسیار کمتر رخ می دهد. در 
ســال های ابتدای انقلاب مردم و مسئولان فاصله چندانی با 
هم نداشــتند اما امروز این فاصله زیاد شده و همین مسئله 
باعث شده تا مســئولان نتوانند حس و حال جامعه را درک 
کنند و یک ســینماگر که خود را عضوی از جامعه می داند، 
می تواند قدم کوچکی برای نشاط بخشیدن به جامعه بردارد 
و من هم به سهم خودم ســعی کردم این کار را انجام دهم. 
این کارگردان در ادامه گفت: اگر دقت کنید در بین سه فیلم 
پرفروش این روزهای سینما هر سه فیلم فضای شادی دارند 
و مطمئن باشید اگر فیلمســازی امروز به نشاط بخش بودن 
فیلمش توجه داشته باشد، می تواند به فروش بالای فیلمش 
امیدوار باشد و من هم می دانم که این خود نوعی فاجعه است 
اما چه کاری از دستمان برمی آید! اطیابی در ادامه اظهاراتش 
تأکید کرد: علاوه بر اینکه فضای شاد فیلم »نارگیل ۲« یکی 
از عوامل اصلی فروش این اثر به حساب می آید نکته دیگر به 
این مسئله مربوط می شــود که این فیلم یک اثر خانوادگی 

اســت. من دو بار این فیلم را در سینما دیدم و باور کنید که 
در سالن شاید ۱۰ کودک حضور داشت و باقی افراد بزرگسال 
بودند و حتی افراد بزرگسال هم در بسیاری از صحنه به وجد 
می آمدند و برخی مواقع می خندیدند. البته من معتقدم این 
فیلم مختص مخاطبان بالای ۷ یا ۸ سال است اما با توجه به 
قصه و حتی دیالوگ ها که برای مخاطب بزرگسال هم نوشته 
شــده اند اعضای یک خانواده به خوبی در کنار هم می توانند 

این فیلم را ببینند و با آن ارتباط برقرار کنند.
این کارگــردان درباره تأثیر ســریال »نارگیل« بر میزان 
فروش این فیلم سینمایی اظهار داشت: سریال »نارگیل« از 
نظر من ضعف هایی دارد که در فیلم ســینمایی این ضعف ها 
وجود ندارند. البته پروانه ســاخت اولیه این ســریال به نام 
من صادر شــد و چون من در آن زمان دچار کســالت شدم، 
نتوانستم در ساخت این سریال همکاری کنم. بعید می دانم 
ســریال تأثیر مثبتی در میزان فروش این فیلم داشته باشد 
و حتی فکر می کنم ممکن اســت تأثیر منفی داشــته باشد 
اما به کســانی که ســریال را دیده اند هم پیشنهاد می دهم 
کــه به دیدن فیلم ســینمایی »نارگیــل ۲« بیایند. اطیابی 
درباره تبدیل شــدن عروســک ها در فیلم های سینمایی به 
نشانه هایی نوســتالژیک گفت: مطمئناً اگر ساخت این فیلم 

ادامه داشته باشد عروســک ها به نوستالژی های نسل حاضر 
تبدیل می شــوند. زمانی که اثری چون »کلاه قرمزی« خلق 
شــد ۴۰ درصد جامعه ما کودک و نوجوان بودند و آن زمان 
میزان ازدواج و فرزندآوری بسیار بیشتر از امروز بود در حالیکه 
امروز میزان ازدواج بسیار کاهش پیدا کرده و معمولاً زوج ها یا 
تصمیم می گیرند بچه دار نشوند یا ترجیح می دهند که نهایتاً 
یک فرزند داشته باشند و به همین دلیل کم شدن جمعیت 
کودک در کشــور باعث می شــود که ما در سینمای کودک 
برای یک قشــر کوچک فیلم بسازیم و نتوانیم مثل سال های 
گذشــته موفقیت آثاری چون »کلاه قرمزی« را تکرار کنیم. 
البته در نظر داریم که قسمت های بعدی این فیلم هم بسازیم 
اما همه چیز به این بستگی دارد که شرایط اقتصادی به چه 
شــکل خواهد بود و باید ببینیم که آیا ممکن است قسمت 
دیگری برای »نارگیل« ســاخت یا خیر. در صورت ســاخت 
قسمت بعدی قصد دارم شــخصیت های دیگری هم به این 
فیلم اضافه کنم. وی درباره اســتقبال صورت گرفته از فیلم 
»نارگیل ۲« گفت: پیش از ساخت این فیلم اطمینان داشتم 
که فیلم می تواند مورد استقبال قرار گیرد چراکه ما از مناظر 
مختلفی به راه های موفقیت این اثر فکر کردیم و از طرفی آثار 
عروســکی در همه جای دنیا با استقبال روبرو می شوند و در 
بین مخاطبان جایگاه خوبی دارند اما این موفقیت نیازمند این 
است که سینما از فیلم های عروسکی اشباع نشود و تولیدات 
به حدی زیاد نشــود که به سمت تقلید بروند چراکه همیشه 

تقلید موجب ضعیف شدن آن گونه سینمایی می شود.

کارگردان فیلم نارگیل2:

امروز فقط فیلم های نشاط بخش فروش دارند


